


Dit boek is geen dieetboek (hoewel 
je wel zult afvallen als je de tips 
opvolgt), maar een beknopt boekje 
dat de geschiedenis van suiker 
laat zien, en dat uitlegt waarom 
we almaar dikker en dikker zijn 
geworden. Er is namelijk een 
reden waarom overgewicht nu zo’n 
probleem is, en dat valt terug te 
leiden tot Amerika in de vorige 
eeuw. Steeds meer mensen raken 
ervan overtuigd dat suiker slecht 
is, maar intussen zit het nog steeds 
in vrijwel alle voedselproducten en 
proberen voedselfabrikanten dat te 
verhullen.
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1. Wie heeft er suiker in de
     erwtensoep gedaan? 

Er was in ‘t militaire kamp
een grote consternatie
Niet meer of minder dan een ramp
bedreigde onze natie
De erwtensoep was zwaar mislukt
en iedereen zong bedrukt:

Wie? Wie? Wie?
Wie? Wie? Wie?
Wie heeft er suiker in de erwtensoep gedaan?
Wie heeft dat gedaan?
Wie heeft dat gedaan?
De hele compagnie die heeft het eten laten staan
Wie heeft er suiker in de erwtensoep gedaan?

Dit lied van Lou Bandy en Jacques van Tol verscheen in 1938 
en was een grote hit. Er hoort natuurlĳk geen suiker in de 
erwtensoep, mar tóch zit het er tegenwoordig in. En niet 
alleen in de soep, maar ook in vrĳwel alle andere producten 
die je in de supermarkt vindt. Natuurlĳk zit het in koek, 
taart, cake en gebak, vruchtensap, vruchtensiroop, drop, 
zuiveldesserts, chocoladepasta, ĳs en dergelĳke, maar het zit 
ook in producten waarvan je het helemaal niet verwacht. Zo 
zit er suiker in pizza, pindakaas, ham, mayonaise, rookworst, 
mosterd, bouillon, vleeswaren, brood, blikgroenten, dressings, 
chips, borrelnootjes, zoutjes, rookworst, boter, ketchup, droge 
worst, tafelzuur (augurken, zure uitjes en dergelĳke), zure 
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haring, zuurkool,  drinkyoghurt,  crackers, aardappelpuree uit 
een pakje, pesto, bewerkt rauw vlees (hamburgers, slavinken, 
gehakt en dergelĳke), rauwe vis (zalm met een sausje en 
dergelĳke), rauwe kip (kipburger, kiprollade en dergelĳke), 
knäckebröd, ontbĳtkoek, toastjes, groenten in blik en pot, 
soep in blik en pakjes en zakjes, salades (huzarensalade, 
zalmsalade en dergelĳke), maaltĳdsalades, saus (cocktailsaus, 
woksaus, dipsaus, pastasaus, BBQ-saus, spaghettisaus, saus 
in een zakje of pakje), sportdrankjes, energiedrankjes, 
chocolademelk, babymelk, muesli, cruesli, ĳskoffie, oploskoffie, 
icetea, oplosthee, paneermeel, proteïnerepen (eiwitrepen), 
graanrepen, fruit in blik, bonen in blik, peulvruchten in blik 
of zak, vitaminewater, tapas, diepvriesgroenten met een sausje, 
kant-en-klaar-maaltĳden, pannenkoekmix, pannenkoekmeel, 
poffertjesmix, hartige taart, quiches, Kruidenmengsels (in 
zakjes, pakjes en potjes), melkpoeder, ontbĳtgranen, cornflakes, 
pap, appelmoes, smoothies, notenboter, ovenschotels, 
diepvriesmaaltĳden, diepvriessnacks, ragout in blik, juspoeder, 
bouillonblokjes, satésaus…
Je kunt tegenwoordig geen hap meer eten zonder suiker binnen 
te krĳgen. Maar waarom zĳn we suiker gaan eten? En waarom 
eten we zovéél suiker?

 


